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Obec Poříčany, Lipová 235, 289 14, tel.: 321695351, e-mail: urad@obec-poricany.cz, www.obec-poricany.cz

   číslotřetí

- - - Slovo starostky - - - 
Aktuality
ź 8.10. 16.00 - Drakiáda-tentokrát trochu  jinak
ZŠ a MŠ Poříčany pořádá zahradní slavnost pro všechny děti  
a jejich rodiče. Námětem slavnosti bude drak ve všech 
podobách. Rádi přivítáme děti v masce draka a může přijít i s 
princeznou. Proběhne výstava uměleckých děl s dračí 
tématikou, soutěž v létání s drakem, na zahradě bude 
vytvořena dílna na výrobu draků. A ke správnému drakovi 
patří i pořádný oheň!

ź 8.10. 19.00 - Zasedání zastupitelstva obce
ź 10. – 11.10. - Volby 
Volby do obecního zastupitelstva a do Senátu se konají        
v pátek 10. října od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 11. října   
od 8.00 do 14.00 hodin ve volební místnosti na obecním úřadu. 
Případné druhé kolo voleb do Senátu se bude konat na stejném 
místě v pátek 17. října od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu     
18. října od 8.00 do 14.00 hodin. Hlasovací lístky pro druhé 
kolo voleb voliči obdrží ve volební místnosti ve dnech voleb.         
V případě, že byste měli zájem o hlasování do přenosné 
volební schránky mimo volební místnost, kontaktujte obecní 
úřad.

ź 11.10. 10.00 - Výlov na koupališti
Pořádá poříčanský rybářský spolek 

ź 29. 11. v podvečer - Zahájení adventu     
Setkání na návsi u kostela a rozsvícení vánočního stromu

ź 5.12. - Mikulášská pro děti i dospělé
Pořádá SDH Poříčany

ź 13.12. - Adventní koncert ZŠ Poříčany
ź 24. 12. - Vánoční bohoslužba

Práce s počítačem – kurz nejen pro 
seniory
Základní škola Poříčany pořádá kurz pro 
začátečníky, ale i mírně pokročilé v práci s PC. 
Zahájení 14.10.2014.
Lektor: Ing. Václav Pěnkava
Termín: úterý 16.00 – 17.00 hod. 
Trvání jedné lekce přibližně 60 min. (dle 
aktivity)
Cena: 500 Kč/ 10 lekcí
Místo konání: počítačová učebna ZŠ Poříčany 
Přihlášky podávejte na OÚ paní Janě Vosecké 
do 10.10.2014

Vážení čtenáři,
v ruce držíte třetí číslo letošního Posla. Je to poslední číslo, 
které vydáváme před komunálními volbami – poslední číslo 
končícího volebního období. Najdete zde pravidelné rubriky, 
rozhovor Jirky Hraběte s jedním z majitelů společnosti Beneš    
a Lát, panem Janem Látem, informace obecního úřadu, zápisy 
zastupitelstva, ohlédnutí za letní sportovní sezónou                   
i poříčanským jarmarkem. 
Ráda bych všem zastupitelům i vám ostatním, kteří jste nám     
v průběhu těch čtyř let v obci pomáhali, poděkovala                     
za spolupráci, díky které se nám podařilo posunout Poříčany 
zase o kousek dál. 
Doufám, že se v prosinci opět „setkáme“,
                                                                        Hanka Teršová
                                                                                    starostka

Máme znak obce!
Poslanecká sněmovna schválila návrh znaku a vlajky obce 
Poříčany a v září jsme obdrželi dekret, který nás opravňuje tyto 
symboly oficiálně používat. Pravidla pro použití znaku 
(například sportovními kluby či spolky) budou projednány 
zastupitelstvem obce. 

Znak:V modro-stříbrně polceném štítě vpravo stříbrné průčelí barokního 

kostela s věží, s černými dveřmi, dvěma černými okny nad sebou a červenou 

střechou zakončenou černou makovicí s patriarším křížem, vlevo nahoře 

odvrácená křídla nad železničním kolem, obojí červené, dole tři modrá vlnitá 

břevna.

Vlajka: List tvoří tři svislé pruhy, modrý, bílý a modrý. V žerďovém pruhu 

bílé průčelí barokního kostela s věží, s černými dveřmi, dvěma černými okny 

nad sebou a červenou střechou zakončenou černou makovicí s patriarším 

křížem. V bílém pruhu odvrácená křídla nad železničním kolem, obojí červené 

a tři modré vlnité pruhy vycházející ze sedmé, deváté a jedenácté dvanáctiny 

šířky listu. Poměr šířky k délce listu je 2:3.
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Jan Lát: 

Společnost Beneš a Lát má jeden ze svých závodů             
v Poříčanech už několik let. V současné době tam pracuje 
dvacítka lidí z obce, firma však plánuje stavbu další haly, 
kde najdou své uplatnění další zájemci. Bc. Jan Lát zde 
pracuje jako ekonom a člen představenstva. Bydlí           
v Průhonicích, kde v komunálních volbách kandiduje   
do zastupitelstva. Rodina vytíženého manažera si klepe 
na čelo, on je však přesvědčen, že společně s kolegy 
dokáže díky svým zkušenostem fungování Průhonic 
zefektivnit.  

V Poříčanech máte jeden z Vašich čtyř provozů, pracuje 
u Vás i řada místních obyvatel. Jste tady spokojení?
Poříčany jsme si vybrali v roce 2007 po dlouhém 
rozhodování. Volba stála na několika pilířích, jako jsou 
dobrá dopravní dostupnost, malá vzdálenost od Prahy           
a v neposlední řadě i průmyslová historie a současnost 
lokality. Poříčany svou pozicí splnily všechny předpoklady   
a díky tomu, že jsou, či byly, v okolí průmyslové výroby, 
jako je TPCA, Karma, Tona, či Temac je "technické 
povědomí"    v této oblasti vysoké, což dává šanci nacházet 
zaměstnance do naší výroby. Ano, na druhou stranu je zde 
hlad po technicky orientovaných lidech kvůli potřebám 
zmíněných společností, ale vyhodnotili jsme jako 
důležitější, že zde technicky zdatní kolegové vůbec jsou. Po 
přestěhování výroby z Průhonic byla většina zaměstnanců   
z původního provozu, postupem času jsme ale jednak díky 
rozšiřování výroby, ale i kvůli přirozené obměně personálu 
poměr otočili.
Kolik máte zaměstnanců celkem, kolik z Poříčan? 
Dnes máme více než 460 kmenových zaměstnanců, z toho je 
v poříčanském závodě zaměstnáno přes 120. Přímo              
z Poříčan máme 20 zaměstnanců, ale když se podíváme na 
širší okolí jako je Nymburk, Český Brod, Sadská, Pečky 
apod., je jich přes 60%.
Jaké máte plány do budoucna, co se týče rozvoje firmy     
v Poříčanech?
Naše společnost za posledních 10 let prodělala výrazný 

V Poříčanech se mi líbí sousedský život  posun od prvovýroby v jednom závodě (ještě v Průhonicích) 
po dodávky kompletovaných sestav se vstupy ze čtyř 
vlastních výrobních závodů a s úzkou spoluprací s mnoha 
subdodavateli po celé Evropě. Požadavky zákazníků ale 
stále rostou a to co do kvality i co do komplexnosti 
dodávaných výrobků, nebo chcete-li řešení. Proto jsme se 
rozhodli rozšířit poříčanský závod o další halu, která bude 
orientovaná na dokončovací operace, jako je obrábění, 
kompletace, testování a následné balení a vyskladnění.          
V tomto provozu najde zaměstnání nových 20 až 25 
zaměstnanců v celém průřezu pracovního zařazení - od 
mistrů, přes seřizovače a technology až po operátory strojů. 
Projekt je nyní v očekávání vydání stavebního povolení a my 
věříme, že bude možné ještě letos zahájit stavbu a ve            
2. čtvrtletí 2015 zahájit sériové dodávky našim zákazníkům.
BENEŠ a LÁT a.s. je v podstatě rodinná firma. Jaký je     
v běžném provozu rozdíl oproti korporacím?
To je dobrá otázka, ale myslím, že by ji měli odpovídat naši 
zaměstnanci. Z pohledu akcionářů společnosti je přístup 
oproti nadnárodním korporacím nebo společnostem             
s nejasnou vlastnickou strukturou jednoznačně odlišný        
v tom, že jsou všichni akcionáři přítomni v každodenní 
operativě. Neorientují se tak jen podle ukazatelů výkonnosti 
a podle výše provozního zisku, který by odčerpali formou 
dividendy. Navíc jsme společnost, která přežila tři generace, 
nacismus, znárodnění a komunismus, privatizaci a divoký 
kapitalismus 90. let, vnímáme závazek vůči předchozím       
i budoucím generacím, a tak je jednoznačně v popředí zájem 
společnosti před osobním prospěchem.

V Poříčanech podporujete fotbal, ale také školu. Jak jste 
se spoluprácí s obcí spokojeni a podle čeho si vybíráte 
konkrétní oblasti podpory?
V obcích, kde máme své závody, podporujeme hlavně ty 
aktivity, které jsou zaměřené na kolektivní spolupráci           
a rozvoj dětí. Myslíme si, že každý podnik by se měl podílet 
na sportovním a společenském životě v místě, kde působí. 
Když se ptáte na výběr podpory, tak to spíš záleží na 
partnerech. Někde se nám dobře pracuje s hasiči, jinde se 
školou. V Poříčanech jsme za dobu naší přítomnosti dali 
škole půl milionu korun a myslím si, že to byla dobrá 
investice. Škola se za posledních 5 let změnila ve školu 
náročnou a moderní. A to je dobře. Myslím si, že dobrá škola 
časem obci přinese prosperitu a pracovní příležitosti. 
Jednoduše proto, že zde budou bydlet vzdělaní lidé s nápady.
Je zde aktuálně nějaký projekt či vize, na jejíž realizaci 
byste se chtěli podílet?

Poříčany plánují větší zapojení s okolím prostřednictvím 
cyklostezek, úpravu podchodu pod nádražím či nové 
stanoviště autobusu... To všechno jsou projekty, které dávají 
smysl jak pro občany Poříčan, tak i okolních obcí. Otázku 
napojení obce na cyklostezky v okolí tak, aby bylo možné na 
kole, nebo pěšky s kočárkem bezpečně dojet třeba do Kerska 
nebo Sadské budeme určitě podporovat. Když za šera cestou 
do práce nebo z práce potkávám málo osvětlené cyklisty, 
nebo chodce na krajnici v zatáčkách od Českého Brodu přes 
Klučov a Poříčany až po dálnici, říkám si, že cyklostezka by 
byla určitě bezpečnější.
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Bydlíte v Průhonicích, kde také kandidujete                  
do zastupitelstva v podzimních komunálních volbách. 
Jaká je Vaše motivace?

Jak jsem řekl už o motivech firemní podpory sportu              
a vzdělávání - každý by se měl podílet na rozvoji svého okolí 
tak, jak to je možné. Domnívám se, že mnoho zkušeností      
z firemního prostředí je využitelných i na municipální 
úrovni. Mám za sebou působení v oblastech nákupu a financí 
v uplynulých jedenácti letech a rád bych tyto dovednosti 
nabídnul ku prospěchu obce; vlastně se nás s tímto motivem 
v Průhonicích sešlo víc z různých oblastí (právník, hasič, 
policista, ekonom, grafik) a tak jsme si řekli, že by náš vstup 
na radnici mohl vést k zefektivnění a zjednodušení vedení 
obce a být přínosem v těch oblastech, kde každý z nás něco 
dokázal. Navíc 6 z 11 členů kandidátky má osobní zkušenost 
s dlouholetým řízením a vedením lidí a nevadí nám si 
přiznat, že něčemu nerozumíme a raději vyhledáme 
odborníka, než abychom ztráceli čas a obecní prostředky na 
nepovedené pokusy. V Průhonicích je již několik volebních 
období vedení obce téměř beze změny a stejně jako se          
v Poříčanech podařila generační obměna zastupitelstva před 
čtyřmi roky, myslím si, že by prospěla i Průhonicím.

Když srovnáte Poříčany a Průhonice, jak byste 
pojmenoval hlavní rozdíly a paralely?

Obě obce jsou krásné a mají perspektivu dalšího rozvoje. 
Jsou mezi nimi ale spíš rozdíly než paralely. Průhonice za 
posledních deset let prodělaly výraznou změnu v podobě 
snížení pracovních příležitostí v různých oborech. Nejde jen 
o odchod naší společnosti, ale i o snížení zaměstnanosti ve 
Výzkumném ústavu květinářství a okrasného zahradnictví, 
ukončení činnosti Universy apod. V Průhonicích tak 
příležitost pro zaměstnání tvoří luxusní restaurace                
a nedaleké obchodní centrum u dálnice, ty ale nezaměstnají 
3.500 obyvatel Průhonic. Každé ráno se tak z Průhonic 
vytratí život - všichni odjedou za prací a vzhledem                
k posunuté pracovní době v Praze a okolí se většinou vracejí 
mezi 17. a 19. hodinou. To už ale každý zmizí do své 
zahrady/domu a ulice jsou opět bez života. Vytrácí se tak 
běžný sousedský život, který se mi líbí v Poříčanech.

Jste ve vedení firmy, k tomu Vám možná přibude 
zastupitelstvo, to jsou dvě časově náročné věci. Co na to 
říká rodina?

(smích) Rodina si klepe na čelo s otázkou, jestli mám pocit, 
že nemám co dělat, a že můžu kdyžtak přehazovat kompost, 
natírat okna, nebo že mi klidně vymyslí i další zábavu. 
Vstupuji do komunální politiky s tím, že si myslím, že je 
možné k řízení obce přistupovat obdobně jako k řízení 
společnosti - tedy nemyslím si, že obecní zastupitelstvo musí 
zasedat 4-6 hodin každý týden - takhle dlouhá sezení 
nevedou k žádným rozumným závěrům. Ve firmě máme 1x 
měsíčně poradu vedení společnosti, která trvá 3-4 hodiny a je 
místem, kde se rozhoduje o investicích, shrnují se výsledky 
všech závodů za předchozí měsíc, prezentují se další 
rozvojové cíle, tedy velmi široká agenda... Předpokládám, 
že dokážeme "upovídaná" zasedání obce zefektivnit a že 
účast v obecním zastupitelstvu nemůže konzumovat víc než 
15 hodin měsíčně. Něco jiného je trvalá přítomnost starosty  
a administrativního personálu na obecním úřadě, ale na 
starostu neaspiruji :-).

Umíte také odpočívat? Jak trávíte volný čas? 

Odpočinek je nezbytný. Tělo potřebuje dostat prostor pro 
regeneraci. Každý, kdo si zkusil jet celý rok bez dovolené, 
potvrdí, že jeho výkon, úspěšnost a chuť do práce byly          
v dalším roce na velmi nízké úrovni a že už se další dovolené 
"nemohl dočkat". Před několika lety jsem se zařekl, že 
dovolenou budu řádně čerpat a vyzkoušel jsem si, že na 
opravdové vypnutí je potřeba alespoň 14 dní vcelku (ideálně 
bez signálu mobilu a bez dosahu wifi). Od roku 2009 jsem 
tak nikdy nevynechal letní dovolenou na 3 týdny. Dokud 
jsme byli se ženou jen ve dvou, cestovali jsme po Evropě na 
motorce se stanem, ešusem, spacákem a mapou někam       
od lidí. Projeli jsme tak Černou Horu, Rumunsko, Zakarpatí, 
Polsko, Slovensko, centrální Itálii... Když se nám na podzim 
2011 narodila dcera, tak jsem hledal, jak i dál cestovat         
ve třech (dnes už ve čtyřech), a narazil jsem na starého Land 
Rovera, udělal jsem do něj lůžkovou úpravu a tak jezdíme 
dál - letos to bylo Polsko a východní Slovensko. V zimě pak 
alespoň na týden na hory na snowboard a na sáňky – děti 
ještě nedorostly do lyží. A relax mimo dovolenou? Mám po 
rodičích velkou zahradu a tak není nouze o fyzickou práci, 
která funguje jako dokonalý restart po vyčerpávajícím dnu, 
nebo týdnu.

Jméno: Bc. Jan Lát
Rok narození: 1982
Vzdělání: Vysoká škola ekonomická
Pozice: ve společnosti od 4/2002, postupně na pozicích        
v nákupu a financích, od 12/2007  místopředseda 
představenstva
Rodina: Manželka Martina, dvě děti - Maruška a Honzík
Zájmy: Cestování (ideálně na motorce a na východ), 
snowboard, vaření a dobré jídlo
Motto: „Když už člověk jednou je, tak má koukat aby byl.     
A když kouká, aby byl a je, tak má být to, co je a nemá být to, 
co není, jak tomu v mnoha případech je.“ (Jan Werich)
                                                                                             Jiří Hrabě
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Trvalý pobyt v Poříčanech
„Hliník se odstěhoval do Humpolce!“ Odstěhoval, chodí 
tam do školy, ale k trvalému pobytu je pořád  přihlášený   
v Praze...Tak nějak to v dnešní době chodí. Změna 
bydliště automaticky neznamená změnu trvalého pobytu.
Jako mnoho jiných obcí a měst i my bychom rádi 
přesvědčili ty z vás, kteří v Poříčanech žijete, ale oficiální 
trvalé bydliště máte jinde, abyste se zde přihlásili               
k trvalému pobytu. Důvod je prozaický – finance, o které 
obec takto přichází. 
Příjmy obcí z velké většiny plynou z výnosu daní, které 
stát přerozděluje. Pro obce může takový příjem být téměř 
9000,- na osobu a rok. Tento příspěvek však získává obec, 
kde má člověk trvalé bydliště a ne tam, kde skutečně žije. 
Podle našich odhadů se může počet lidí, kteří v Poříčanech 
bydlí a využívají tu veškerou občanskou vybavenost        
a infrastrukturu,  pohybovat okolo 50.
To je bezmála půl miliónu korun ročně. 
Za takové peníze už jde něco udělat. Třeba postavit dětské 
hřiště, udělat 300 metrů nového chodníku, udělat novou 
střechu na úřadě, a mnoho dalšího. Půl miliónu je skoro  
polovina nákladů na svoz popelnic, nebo náhrada za 
dosluhující „multikáru“, kterou budeme dříve či později 
potřebovat. 
Přihlaste se, prosím, k trvalému pobytu tam, kde skutečně 
bydlíte. Do Poříčan. Díky!

Nový obecní web
Na začátku října bude spuštěna nová verze obecních 
webových stránek. Kromě nové vizuální podoby přinese 
web přehledné uspořádání nejdůležitějších informací       
a kontaktů, aktuality z obce i okolí, užitečné odkazy, 
fotografie. Informace budeme na web doplňovat 
postupně, může se stát, že některé funkce nebudou 
zpočátku plně funkční a informace nemusí být 100% 
aktuální. Tyto nedostatky by měly být odstraněny             
v průběhu října.
Uvítáme vaše fotografie, které by se daly doplnit do 
fotogalerií  - ty novější v elektronicé podobě, ty starší                     
k naskenování. Můžete je posílat emailem nebo přinést 
osobně. 

Nové vybavení školní kuchyně 
V průběhu letních prázdnin školní kuchyně dostala dárek 
v podobě nového varného centra - 100 l multifunkční 
„pánve“, ve které lze uvařit vše od těstovin, omáčky či 
krupičné kaše, až po křupavé smažené řízky. K pánvi obec 
zdarma získala starší konvektomat, který umožnuje různé 
způsoby vaření, např. v páře a využívá se k udržování 
pokrmů v požadované teplotě. 
Doufáme, že nové vybavení bude našim paním 
kuchařkám (i panu kuchaři :-) ) dobře sloužit a že malým             
i velkým strávníkům bude v jídelně chutnat!

Projekty Pošembeří
V průběhu letních prázdnin se podařilo dokončit dva ze tří 
projektů, financovaných z evropských fondů 
prostřednictvím MAS Pošembeří, na které jsme získali 
podporu na jaře tohoto roku.
V základní škole proběhla rekonstrukce střechy školní 
družiny. V rámci stavebních prací došlo k výměně střešní 
krytiny, latí a klempířských prvků, opravě krovu                
a zateplení stropní konstrukce. Celkové náklady se 
vyšplhaly na téměř 370 tis. Kč, z toho dotace činí 295 tis.
Sportovní klub v rámci projektu „Bezpečné branky pro 
Poříčanský fotbal“ pořídil pár juniorských odlehčených 
kompozitních branek a jednu ve standardní velikosti pro 
tréninky dospělých mužstev. Celkové náklady - 80 tis.,     
z toho dotace 60 tis. 
Třetí z projektů bude dokončen až na jaře. Kroje               
a divadelní kostýmy na Staročeské máje, které pořizují 
dobrovolní hasiči, se budou šít v průběhu zimních měsíců.
 

Hanka Teršová 
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Nájemní smlouvy na hrobová místa
V letošním roce končí většina nájemních smluv               
na hrobová místa. Hrobová místa byla nově zaměřena        
a očíslována. V průběhu měsíců října a listopadu dojde      
k vystavení nových nájemních smluv, které budou opět 
uzavírány na období 10-ti let. Smlouvy budou zaslány 
nájemcům spolu s informacemi o platbě. Cena                
za pronájem hrobového místa a hřbitovních služeb 
poskytovaných v souvislosti s nájmem hrobového místa 

2 
činí 30 Kč za m a rok a je stanovená Nařízením obce 
Poříčany č. 1/2012.  V případě, že budete požadovat 
provedení změny nájemce, poznamenejte tuto skutečnost 
ve smlouvě. Pokud budete chtít pronájem hrobového 
místa zrušit nebo přepsat na jiného majitele, oznamte tuto 
skutečnost na Obecní úřad vyplněním Prohlášení, které je 
vyvěšeno na webu obce, nebo které získáte při osobní 
návštěvě. Bližší informace vám podá paní Jana Vosecká, 
tel. 775763800, mail:
Dále vás chceme požádat, abyste v případě, že potřebujete 
provést kamenické a podobné práce na vašem hrobě, 
předem uvědomili správce hřbitova, paní Vlastu 
Behenskou, tel. 775 763 804 nebo obecní úřad, viz. výše.
                                                                                        Jana Vosecká

 urad@obec-poricany.cz

Levnější elektřina a plyn pro domácnosti
Chcete snížit náklady vaší domácnosti na elektřinu         
a plyn? Pokud ano, nabízíme vám možnost vybrat 
nového dodavatele a získat výhodnější ceny energií ve 
spolupráci s renomovanou společností eCENTRE, která 
pořádá tzv. elektronické aukce pro města a obce, např.    
v Sadské, Říčanech, apod. 
Podrobný leták společnosti eCENTRE jsme vám 
přinesli již v červencovém čísle Poříčanského posla, 
odezva však byla malá, proto vám chceme nabídnout 
možnost výběru dodavatele znovu. 
Pokud máte zájem a chcete se dozvědět víc, hlaste se 
prosím emailem na: nebo 
telefonicky na 321695351 nebo 775763800, nejpozději 
do 15.10.2014. Na základě předběžného zájmu vás 
budeme informovat o termínech setkání se zástupcem 
spol. eCENTRE a podáme vám bližší informace.

urad@obec-poricany.cz 

Dokončilo se…

Připravujeme...

střecha obecního úřadu

chodník v ulici Školní

zateplení základní školy

Dětské hřiště

Zateplení obecního úřadu
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY č. 7/2014, konaného dne 23.6.2014

Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední 
desce a na elektronické úřední desce dne 16.6.2014. 
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina
Zahájení: Zasedání bylo zahájeno v 19.05. obce přivítala 
zastupitele i veřejnost, konstatovala, že zasedání bylo svoláno v 
souladu se zákonem č. 128/2000 Sb. o obcích, a že 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla určena 
V. Trnková, ověřovateli zápisu D. Nádeník a J. Hrabě.
Přítomni: Hampl, Teršová, Rytina, Nádeník, Trnková, Hrabě, 
Horyna
Omluveni: Potměšil, Suchánková, Musil, Hlavica
Starostka předložila program s navrženými změnami (zařazení 
bodů: Záměr pachtu pozemku 420/12, Dotace MMR, Dodatek 
ke smlouvě o dílo – Zateplení školy).  
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 7/2014 
včetně navržených změn.
PROGRAM:
1. Plnění usnesení -  bod odložen na konec jednání
Starostka předložila přehled plnění usnesení z minulých 
zasedání. Předmětem diskuse byly tyto body:
ź ZŠ – starostka informovala o tom, že dojednala právního 
zástupce pro obec pro další komunikaci s JUDr. Hrabou, 
právním zástupcem ředitelky školy K. Suchánkové. O dalším 
postupu bude zastupitelstvo informováno. 
ź Zásahové vozidlo pro jednotku SDH – po konzultaci s HZS v 
Českém Brodě a na základě dalších doporučení bylo prozatím 
nákup vozidla odložen. Z hlediska typů zásahů, ke kterým 
zásahová jednotka vyjíždí, bylo obci doporučeno, aby zásahové 
vozidlo mělo 3000  - 4000 l nádrž. Vozidlo Scania z Polska toto 
nesplňovalo, a nebyly splněny ani požadavky na přihlášení do 
provozu v ČR a do IZS. 
ź Povodí Labe – D. Nádeník uvedl, že z vyjádření Povodí Labe 
ze dne 10.6. 2014 jsou sice uvedeny předpokládané termíny 
realizace oprav, ale není zřejmý rozsah oprav hrází, zejména se 
neuvádí, zda bude předmětem oprav i snížený břeh u mlýna, a 
navrhl, aby starostka zaslala žádost o  upřesnění těchto 
informací. Bude zajištěno.
ź MABALO – stanovisko právníka se připravuje.
ź ČOV Poříčany – Projektová dokumentace hotova, zahájeno 
stavební řízení.
ź Územní plán – zpracovatel upravil návrh na základě 
připomínek dotčených orgánů, starostka informovala, že 30.6. 
má domluvenou schůzku s pořizovatelem (MěÚ Český Brod), 
kde bude stanoven další postup před vyhlášením veřejného 
projednání. 
ź D. Nádeník navrhl, aby obec upravila pozemek v ul. 
Nádražní č 903/2. Na Státním  pozemkovém úřadě bude 
zjištěno, zda tento pozemek nemají v nájmu vlastníci domu č.p. 
89. 
ź Usnesení č. 1/7/2014: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
plnění usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou 
předmětem další kontroly. 
2. Stanovení počtu zastupitelů pro komunální volby v říjnu 
2014
ź V souvislosti s možností zřízení rady obce, kterou zmínili 
někteří zastupitelé, starostka informuje, že v případě, že by pro 

příští volební období měl být jiný počet zastupitelů než 11, je 
třeba tento počet stanovit nejpozději 85 dnů před termínem 
konáním voleb do zastupitelstev obcí. Aby mohla vzniknout 
rada obce, muselo by mít zastupitelstvo minimálně 15 členů.  
Hlasováno o navýšení počtu zastupitelů  na  15. Hlasování:  
PRO:  1 – PROTI: 5 - ZDRŽEL SE: 1
Usnesení č. 2/7/2014: Zastupitelstvo obce rozhodlo, že počet 
členů zastupitelstva pro příští volební období 2014 – 2018 
zůstane 11.
3. Audit 2014
Starostka uvedla, že do 30.6. musí obec informovat Krajský 
úřad Středočeského kraje o tom, jestli bude zpracovávat audit za 
kalendářní rok 2014 nezávislý auditor nebo Krajský úřad. V 
rámci diskuse se zastupitelé přiklonili k přezkumu hospodaření 
nezávislým auditorem. Na základě doporučení kontroly 
finančního úřadu v září 2013 starostka navrhla, aby obec 
změnila auditora.              Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - 
ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/7/2014: Zastupitelstvo obce rozhodlo, že přezkum 
hospodaření obce za r. 2014 provede nezávislý auditor a 
pověřuje starostku zajistit nového auditora. 
4. Provozování kanalizace od r. 2015
Na konci roku 2014 končí smlouva o provozování kanalizace s 
1. SčV. Nabízejí se tři varianty jak provozovat kanalizaci v 
budoucnu: 1) pokračovat ve stávajícím modelu provozování 
kanalizace s firmou, která zvítězí ve výběrovém řízení, 2) 
zajistit provozování spol. VaK Nymburk na základě výpůjčky 
majetku, 3) obec bude provozovat kanalizaci sama, což je však z 
hlediska administrativní, provozní i technické zátěže pro obec v 
současné době nereálné.
Starostka předložila návrh smlouvy o výpůjčce majetku. V 
rámci diskuse byly vzneseny připomínky ke smlouvě, které 
budou konzultovány s právníkem.
 Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 4/7/2014: Zastupitelstvo obce ukládá starostce 
konzultovat návrh smlouvy o výpůjčce vodohospodářského 
majetku s právníkem a zapracovat do smlouvy dobu trvání 
smlouvy a možnost výpovědi.
5. Elektronické aukce – dodávky energií
Starostka informuje o možnosti zapojení občanů i obce do el. 
aukce na dodávky energií.  Starostka navrhla, aby byly v Poslu 
uveřejněny informace pro občany, kde budou dány termíny 
konzultací se spol. E-centre. Tato společnost zajišťovala el. 
aukce pro občany např. v Říčanech či Sadské. Možnosti úspory 
pro obec budou předloženy na příštím zasedání. Hlasování:  
PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 5/7/2014: Zastupitelstvo obce ukládá starostce 
zajistit informace o elektronické aukci na energie  pro občany v 
Poříčanském poslu.
6. Příspěvky na sportovní a kulturní činnosti v r. 2014
Starostka informuje, že příspěvky na sportovní, kulturní a 
spolkovou činnost přesahující 20.000 Kč by měly být schváleny 
zastupitelstvem obce a vypláceny na základě smlouvy, ve které 
je stanoven účel využití příspěvku a povinnost jeho vyúčtování. 
Drobné příspěvky na plesy a jiné kulturní akce by měly být 
vydávány na základě darovací smlouvy. Doposud byly tyto 
příspěvky pouze schvalovány v rozpočtu.  Starostka předložila 
návrh smlouvy o poskytnutí neinvestičního příspěvku a návrh 
na přidělení příspěvků poříčanským spolkům pro r. 2014, tak jak 
bylo již dříve projednáno při schvalování rozpočtu obce na r. 
2014. Dále starostka navrhla, aby byl stanoven termín pro 
vyúčtování příspěvků a podání žádosti o příspěvky pro r. 2015. 
Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 
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Usnesení č. 6/7/2014: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje podmínky přidělení 
neinvestičních příspěvků z rozpočtu obce na sportovní a kulturní 
činnost a rozhodlo o jejich rozdělení takto:
ź SK Poříčany  - 60.000,-   
ź TJ SOKOL – 60.000,- 
ź SDH Poříčany – 40.000 – oslavy 130. let založení SDH,  

30.000,- požární sport a činnost spolku
ź For Dance – 25.000,-  taneční kostýmy, pronájem sálu, 

startovné
b) Zastupitelstvo obce stanovilo termín pro vyúčtování 
příspěvků za r. 2014 a podání žádostí o neinvestiční příspěvky na 
sportovní , kulturní a jinou spolkovou činnost  na r. 2015 na 
30.11.2014. 
7. Záměr pachtu pozemku v k.ú. Chrást
Spol. Akcent zaslala obci žádost o pacht pozemku 420/12 v k.ú. 
Chrást (1614 m2), protože po digitalizaci katastru zjistila, že na 
tomto pozemku hospodaří. Záměr pachtu musí být zveřejněn v 
souladu se zákonem o obcích, obdobně jako dříve záměr 
pronájmu zemědělské půdy. Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - 
ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 7/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 

2 pachtu  pozemku parc. č. 420/12  v k.ú. Chrást o výměře 1614 m
za minimální cenu 5.000 Kč/ha a ukládá starostce zveřejnit 
záměr v souladu se zákonem 128/2000 Sb. o obcích.
8. Dotace MMR – opravy povodňových škod – místní 
komunikace
MMR vyhlásilo dotační výzvu na opravy povodňových škod, v 
rámci které by mohly být získány prostředky na opravy povrchu 
komunikací po loňské povodni v lokalitě Sportovní. Termín 
podání žádosti o dotaci  je 31.7.2014. Hlasování:  PRO:  7 – 
PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 8/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje podání 
žádosti o dotaci na projekt „Opravy povodňových škod místních 
komunikací v obci Poříčany“ z programu MMR na obnovu 
obecního majetku poškozeného živelní události poškozeného v 
červnu 2013.
9. Zateplení školy - dodatek ke smlouvě
Starostka předložila návrh dodatku smlouvy o dílo na zateplení 
školy. Jedná se o změnu termínu dokončení stavby.  Hlasování:  
PRO:  6 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1
Usnesení č. 9/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 
2 ke smlouvě o dílo na akci „Snížení energetické náročnosti 
budovy ZŠ Poříčany“, kterým se mění termín dokončení stavby 
na 20.7.2014. 
10. Diskuse
V rámci diskuse nebyla vznesena žádná další témata k jednání
Zasedání bylo ukončeno ve 21.30
V Poříčanech dne  29.6.2014
Ing. Dalibor Nádeník, Mgr. Jiří Hrabě , Mgr. Hana Teršová

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY č. 8/2014, konaného dne 11.9.2014
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední 
desce a na elektronické úřední desce dne 4.9.2014. 
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina
Zahájení: Zasedání bylo zahájeno v 19.05. obce přivítala 
zastupitele i veřejnost, konstatovala, že zasedání bylo svoláno v 
souladu se zákonem č. 128/2000 Sb. o obcích, a že 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla určena 

J.Vosecká, ověřovateli zápisu D.Nádeník, R.Musil
Přítomni: Hampl, Teršová, Potměšil, Rytina, Nádeník, 
Suchánková, Musil, Hrabě, Horyna – dostavili se v 
průběhu zasedání
Omluveni: Trnková, Hlavica
Starostka předložila program. Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 
– ZDRŽEL SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 8/2014 vč. 
změny (doplnění bodu č. 10 – Příspěvky na individuální 
sportovní činnost)
Zástupci občanů z lokality Na Vyhlídce se obrátili na 
zastupitelstvo s žádostí o řešení situace v ul. Na Vyhlídce, kde 
dochází k nadměrnému obtěžování hlukem a zápachem zvířat 
chovaných na zahradě jednoho z rodinných domů. Zvířata se 
častokrát pohybují volně i na veřejném prostranství.  Obec bude 
situaci řešit ve spolupráci s příslušnými úřady.
Starostka předložila námitky K.Suchánkové k zápisům z 
jednání zastupitelstva ze dne 22.4.2014 a 5.6.2014, zaslané 
zastupitelům dne 26.6.2014. Zároveň se starostka omluvila za 
to, že nedopatřením označila Ing. Pěnkavu za místopředsedu 
školské rady.
 Hrabě, Horyna – dostavili se v průběhu zasedání
Omluveni: Trnková, Hlavica
Starostka předložila program. Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 
– ZDRŽEL SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 8/2014 vč. 
změny (doplnění bodu č. 10 – Příspěvky na individuální 
sportovní činnost)
Zástupci občanů z lokality Na Vyhlídce se obrátili na 
zastupitelstvo s žádostí o řešení situace v ul. Na Vyhlídce, kde 
dochází k nadměrnému obtěžování hlukem a zápachem zvířat 
chovaných na zahradě jednoho z rodinných domů. Zvířata se 
častokrát pohybují volně i na veřejném prostranství.  Obec bude 
situaci řešit ve spolupráci s příslušnými úřady.
Starostka předložila námitky K.Suchánkové k zápisům z 
jednání zastupitelstva ze dne 22.4.2014 a 5.6.2014, zaslané 
zastupitelům dne 26.6.2014. Zároveň se starostka omluvila za 
to, že nedopatřením označila Ing. Pěnkavu za místopředsedu 
školské rady.
Usnesení č. 1/8/2014: Zastupitelstvo projednalo námitky K. 
Suchánkové k zápisům ze zasedaní zastupitelstva č. 5/2014 a  
6/2014 a rozhodlo o doplnění zápisů takto:

V zápise ze zasedání č. 6/2014 ze dne 5.6. bude v bodě č. 1 
doplněno: 

„Ředitelka školy Květa Suchánková upřesnila svůj výrok na 
adresu pana zástupce pro pedagogickou oblast, který se týkal 
hodnocení situace ve škole a setrvání na pozicích zástupce a 
ředitelky. Uvedla, že výrok současného vedení školy k jednání 
mezi ředitelkou školy a p. Pěnkavou, který byl uveden ve 
vyjádření zaslaném zřizovateli, není pravdivý,  a že neřekla 
panu zástupci Pěnkavovi „že pokud tady nebude ona, přijde o 
práci i on“.  Dle vyjádření K. Suchánkové ona pouze 
upozorňovala zástupce na „závažnost celé situace, která je oba 
může připravit o pracovní místo“. (Námitka č. 1)
a
„Ředitelka školy vyzvala zřizovatele, aby definoval, jakou chce 
školu a ředitele, aby nadále nevznikaly zbytečné spory mezi 
vedením školy a zřizovatelem, které se bohužel opakují.“ 
(Námitka č. 2)
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V zápisech z předchozích zastupitelstev (Zápis 5/2014 - bod 6 a 
zápis 6/2014 – bod 1) bude označení „místopředseda školské 
rady“ nahrazeno výrazem „člen školské rady“.  Ing. Pěnkava 
byl opakovaně na jednáních zastupitelstva neoprávněně 
označen za místopředsedu školské rady, a na toto chybné 
označení při jednáních zastupitelstva nikdo nepoukázal. 
Místopředsedkyní školské rady je paní Vlasáková a Ing. Václav 
Pěnkava je pouze řadovým členem  (Námitka č. 3). 
19,35 hod. přichází M.Horyna
PROGRAM:
1. Plnění usnesení
Starostka předložila přehled plnění usnesení z minulého 
zasedání. Mezi projednanými body byly mimo jiné tyto:
ź Pozemek 903/2 v k.ú. Poříčany, v ul. Nádražní; Státní 
pozemkový úřad může pozemek obci převézt úplatně. Starostka 
navrhuje hlasovat o žádosti o převod tohoto pozemku do 
vlastnictví obce. Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL 
SE: 0
ź Starostka obdržela od f. Švarc nabídku na opravu chodníku v 
ul. Českobrodská před hostincem U Hroudů – zastupitelstvo 
souhlasí s opravou, budou poptány další firmy.
ź Rekonstrukce a intenzifikace ČOV – projektová 
dokumentace pro stavební povolení je dokončena, bylo vydáno 
stavební povolení. Prováděcí projektová dokumentace se 
nebude připravovat, dokud nebudou známy výsledky jednání o 
provozovateli kanalizace od r. 2015. 
ź D. Nádeník se dotázal na výsledky dotačních programů na 
ul. Mírovou a  kostel. Starostka  informuje, že žádost podaná na 
ROP Střední Čechy (oprava komunikace) nebyla úspěšná, 
výsledky Norský fondů (oprava kostela) prozatím nejsou 
známy.
ź K. Suchánková informovala zastupitele o výzvě MŠMT, v 
rámci které mohly být do 31.8. podány žádosti o financování 
projektů vedoucích ke zvýšení kapacity základních a 
mateřských škol.  Starostka sdělila, že záměr obce (nástavba na 
modulové stavbě nové MŠ, předpoklad vzniku tří učeben ZŠ) 
byl v rámci této výzvy na MŠMT podán. 
Usnesení č. 2/8/2014:
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění usnesení z 
minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem další 
kontroly.
b) Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o úplatný převod 
pozemku par.č. 903/2 v k.ú. Poříčany, ul. Nádražní, do 
vlastnictví obce.
ź D. Nádeník dále upozornil, že kromě ul. Mírová je ve 
špatném stavu i ul. Spojovací – bude poptána oprava povrchu
20,35 hod. odchází K.Suchánková
20,40 hod. přichází J.Hrabě
2. Čerpání rozpočtu
Starostka seznámila zastupitele s čerpáním rozpočtu obce k 
30.6.2014 a 31.8.2014 a rozpočtu ZŠ a MŠ Poříčany k 
30.6.2014 a předkládá rozpočtové opatření. Dále předkládá 
rozpočtové opatření č. 5/2014. Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 
– ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení č. 3/8/2014: 
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí stav čerpání rozpočtu 
obce k 30.6. a 31.8. a ZŠ a MŠ Poříčany k 30.6. 
b) Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2014 a 
pověřuje starostku úpravou rozpočtu.
Na základě podnětu D. Nádeníka starostka informuje o 
výnosech z loterií za r. 2014. Rozdíl mezi předpokládanými 
výnosy, které uvádí Ministerstvo financí a skutečností je 

způsoben přerozdělením podle počtu výherních hracích 
přístrojů v obci a nikoli podle počtu obyvatel v obci.Dále bude 
na základě připomínky D. Nádeníka v Poříčanském poslu 
uveřejněna výzva k přihlášení k trvalému pobytu pro ty, kteří v 
Poříčanech dlouhodobě žijí, ale jsou hlášeni jinde – na tyto 
občany obec nedostává finance z rozpočtového určení daní, 
které činí 9600 Kč na jednoho obyvatele a rok . obce přislíbila 
takovou výzvu do Posla připravit.
3. Zateplení školy – dodatek
Starostka informovala o dokončení stavebních prací na 
zateplení školy a předložila Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo s f. 
V.P.Procházka, kterým se snižuje cena díla o 85.485 Kč bez 
DPH.  Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 4/8/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 
3 ke smlouvě o dílo se zhotovitelem stavby „Snížení energetické 
náročnosti budovy ZŠ Poříčany“  V.P.Procházka s.r.o., kterým 
se mění celková cena díla o - 85.485,- Kč bez DPH,  celkem tedy 
na 4.599.967,- bez DPH, tj. 5.565.960,- vč. DPH. Zastupitelstvo 
pověřuje starostku uzavřením dodatku ke smlouvě.
4. Zateplení obecního úřadu
Usnesením č. 3/10/2013 bylo schváleno podání žádosti o dotaci 
z Operačního programu životní prostředí na akci „Snížení 
energetické náročnosti budovy obecního úřadu Poříčany“. 
Dotace byla v r. 2014 obci přidělena.  V rámci přípravy akce je 
třeba vypsat zadávací řízení na veřejnou zakázku na stavební 
práce. Starostka předložila nabídky na zajištění administrace 
zadávacího řízení a dotace z OPŽP a technického dozoru 
investora.
Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 5/8/2014: 
a) Zastupitelstvo schvaluje vypsání zadávacího řízení na 
veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce na akci 
„Snížení energetické náročnosti budovy obecního úřadu 
Poříčany“.
b) Zastupitelstvo projednalo nabídky na zajištění 
zadávacího řízení na zhotovitele stavby a na administraci 
projektu na akci „Snížení energetické náročnosti budovy 
obecního úřadu Poříčany“ a rozhodlo, že poskytovatelem 
těchto služeb bude firma IPI s.r.o., IČO: 46978135, která 
předložila nabídku s nejnižší nabídkovou cenou.  Zastupitelstvo 
pověřuje starostku podpisem příkazní smlouvy.
c) Zastupitelstvo projednalo nabídky na zajištění 
technického dozoru investora na akci „Snížení energetické 
náročnosti budovy obecního úřadu Poříčany“ a rozhodlo, že 
poskytovatelem těchto služeb bude p. Martin Červený,  IČO: 
69637733, který předložil nabídku s nejnižší nabídkovou cenou.  
Zastupitelstvo pověřuje starostku uzavřením příkazní smlouvy.
5. Provozování kanalizace od r. 2015
Starostka předložila návrh smlouvy o výpůjčce 
vodohospodářského majetku po připomínkách právníka, která 
bude projednána se společností VaK Nymburk.
Usnesení č. 6/8/2014: Zastupitelstvo projednalo návrh smlouvy 
o výpůjčce vodohospodářského majetku a pověřuje starostku 
projednáním smlouvy s VaK Nymburk, a.s.
6. Elektronická aukce
Na minulém zasedání ZO starostka informovala o možnosti 
zapojení občanů a obce do el. aukce na dodávky energií. V 
posledním čísle Poříčanského posla byly uveřejněny informace 
pro občany. Z řad občanů není zatím mnoho zájemců, a proto 
budou informace v Poslu zveřejněny znovu. Pro soutěž energií 
pro obec, ZŠ a MŠ a TJ SOKOL starostka předložila 
zastupitelům návrh smlouvy spol. e-Centre, a.s. o poskytnutí 
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služby – zajištění elektronické aukce.
Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 7/8/2014: Zastupitelstvo projednalo návrh smlouvy 
o poskytnutí služby – zajištění elektronické aukce na výběr 
dodavatele el. energie a zemního plynu pro r. 2015 se spol. e-
Centre, a.s., a pověřuje starostku uzavřením této smlouvy.
7. Rekonstrukce a intensifikace ČOV
Bylo projednáno v bodě 1. Plnění usnesení.
8. Most u okálů, na Rafandě
Starostka seznámila zastupitelstvo s nabídkami na zpracování 
projektové dokumentace na stavby „Most přes Šemberu, ul. 
Sportovní“ a „Římsa a zábradlí opěrné zdi, ul. Českobrodská“.
Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/8/2014:  Zastupitelstvo projednalo nabídky na 
zpracování projektové dokumentace na stavby „Most přes 
Šemberu, Poříčany“ a „Římsa a zábradlí opěrné zdi, ul. 
Českobrodská, Poříčany“ a rozhodlo, že poskytovatelem těchto 
služeb bude firma Pontex, spol. s.r.o., IČO: 40763439, která 
předložila nabídku s nejnižší nabídkovou cenou.  Zastupitelstvo 
pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo.
9. Věcné břemeno – Hořanská
Starostka předložila návrh smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene, Poříčany, kNN pro p.č. 472/2 se spol. 
ČEZ Distribuce.  Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL 
SE: 0
Usnesení č. 9/8/2014:  Zastupitelstvo projednalo návrh 
smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene č. IV-12-   
6017560/VB001, název stavby Poříčany, Hořanská ,kNN pro 

parc . č. 472/2 se spol. ČEZ Distribuce, tuto smlouvu schvaluje a 
pověřuje starostku jejím uzavřením.
10. Příspěvky na sportovní činnost – Urbanová, Tuček
Starostka předložila žádost paní Urbanové a p. Tučka o finanční 
příspěvek na individuální sportovní činnost. Zastupitelstvo 
možnost poskytnutí příspěvku projednalo a shodlo se, že 
příspěvky budou  poskytovány ve výjimečných případech, např. 
jednorázově při účasti na mezinárodních soutěžích na cestovní 
náklady, apod.
11. Diskuse
D.Nádeník uvedl v rámci diskuse tyto body:
- upozornil, že na výjezdu z dálnice D11 (Exit 25) není směrová 
tabule na Poříčany ani Český Brod a že by stálo za zvážení na 
toto upozornit Ředitelství silnic a dálnic, dále uvedl, že při 
projektování dálnice skrz Kerský les bylo počítáno s přechodem 
pro zvěř (a pěší) a navrhuje, aby se na tento záměr v budoucnu 
nezapomnělo.  
- dotázal se na systém prodeje budoucích parcel v lokalitě 
Záhabří a navrhl, aby byl před zahájením prodeje vytvořen 
„motivační systém“, který by kupující motivoval k rychlému 
zahájení výstavby,  (např. formou zvýhodněné ceny pozemku, 
apod.)
- upozornil na hromadu stav. materiálu v ul. Nádražní. Starostka 
uvedla, že to je již v řešení. Občané budou znovu vyzváni k 
odklizení stavebních materiálů z veřejných prostranství.
Zasedání bylo ukončeno v 21,50 hod.
V Poříčanech dne 19.9.2014
Ing. Dalibor Nádeník, MVDr. Radek Musil, Mgr. Hana Teršová

SK Poříčany děkuje...
V průběhu letních a fotbalových prázdnin letošního roku 
se i nadále pokračovalo na zvelebení našeho fotbalového 
stánku.  Týkalo se především rekonstrukce vnitřních 
prostor kabin a renovace travnatého povrchu hřiště.  
Největší podíl a poděkování za renovaci hrací plochy patří 
našemu sponzorovi Ing. Zdeňku Pačesovi. Na zatravnění   
v prostoru před brankami se též aktivně účastnili v rámci 
brigády hráči „A” mužstva a gardy. 
Co se týče vnitřních prostor kabin, byla provedena 
rekonstrukce sprch, nová dlažba a obklady společně          
s bateriemi. Za tuto rekonstrukci děkujeme Romanu 
Faitovi a Milanu Fridrichovi. V další fázi byly renovovány 
elektrické rozvody panem Jaroslavem Zajícem. 
Nejviditelnějším prvkem rekonstrukce byla výměna všech 
dveří, vnitřních i venkovních, a oprava fasády za což patří 
poděkování  Radkovi Nouzovskému, Luboši Salnickému 
a Zdeňkovi Čabartovi. Je nutné připomenout, že tyto práce 
byly výše uvedenými lidmi provedeny zadarmo, kdy se SK 
podílelo pouze nákupem materiálu. Touto cestou chceme 
všem zúčastněným poděkovat, za jejich čas nadšení          
a provedenou práci.
Bohužel se nám již poněkolikáté porouchala travní 
sekačka a to definitivně. Tento problém jsme začali řešit 
intenzivně na začátku sezóny, kdy nám velkou pomoc 
poskytl pan Vlastimil Hlavatý a za velice příznivou cenu 

sehnal profi sekačku značky Husquarna. Taktéž panu 
Hlavatému děkujeme.V měsíci září se nám podařilo díky 
zastupitelům obce Poříčany nakoupit s pomocí dotace 
MAS Pošembeří  bezpečné hliníkové branky, které ocení 
všichni hráči našeho SK, především ti nejmenší. 
Všem sponzorům větším i menším chceme poděkovat, 
protože bez jejich pomoci by náš oddíl mohl jen těžko 
fungovat. Taktéž chceme poděkovat všem lidem, kteří 
našemu SK pomáhají v rámci svého volného času bez 
nároku na jakoukoli odměnu.
Novou sezónu zahájilo naše „A” mužstvo v I.A. třídě 
Středočeského kraje. Podařilo se nám udržet kádr              
z postupující sezóny a vhodně jsme ho doplnili.                 
V současné době se pohybujeme ve středu tabulky             
a doufáme, že se o nějaké to místo směrem nahoru ještě 
prokoušeme a budeme hrát v soutěži důstojnou roli. Jak 
hráči a funkcionáři, tak i diváci se mohli přesvědčit, že tato 
soutěž je po herní stránce zase o level výše. Naše  „B” 
mužstvo se po chudších letech opět pohybuje v popředí své 
skupiny a pevně věříme, že se v letošním ročníku poperou 
o postup.  Jedno z největších poděkování zaslouží pánové 
Milan Fridrich, Karel Nehasil, Jiří Vavák a Miroslav Bím, 
kteří se v našem SK starají o naše nejmenší, a jejich 
oceněním je radost dětí po vyhraném zápase. 
Všem jmenovaným ještě jednou velké DÍKY.
                                                                                         Václav Kupr
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BaL CUP 
V sobotu 27.9. se na fotbalovém hřišti konal turnaj 
společnosti Beneš a Lát, opět s mezinárodní účastí. 
Sportovní klání proběhlo v náhradním termínu, protože 
původně plánovaného 14. září musel být z turnaj důvodu 
špatného počasí zrušen.
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Podzimní část fotbalové sezóny 2014/2015 začala 
netradičně brzy - 10. srpna - a to díky postupu našeho áčka 
do I.A třídy. Tuto krajskou soutěž si náš klub zahraje po 
dlouhých 30-ti letech. Mnozí pamětníci určitě 
nezapomenou na kvalifikační dvojzápas s Rožďalo-
vicemi, ve kterém vstřelil na půdě hostů postupovou 
branku Standa Klindera, ikona poříčanského fotbalu. Tato 
vzpomínka je zároveň gratulací k jeho padesátinám, které 
oslaví v říjnu. 
Současný postup se podařil nejen umístěním na druhém 
místě v I.B třídě, ale také díky práci celého vedení 
fotbalového oddílu. K tomu SK čeká ještě jedno jubileum, 
pan Zdeněk Pačes, současný „asistent“ trenéra áčka oslaví 
v září kulatých 70 let. Gratulujeme.
Výsledky a umístění po odehrané polovině podzimní 
části:
áčko – I.A třída sk. B

po 7. kole 10. místo -  8 bodů (16:13)
béčko – okresní soutěž sk. A
          po 4. kole 1. místo – 9 bodů (15:9)
          nejlepší střelec Petr Sedláček, 10 branek
žáci – okresní přebor
        po 4. kole 5. místo -  9 bodů (21:8)
starší přípravka – okresní soutěž sk. A
        odehrány dva zápasy, 6. místo - 3 body (21:13)
stará garda – přátelsky „na žízeň“
           Sk Poříčany – Kostelní Lhota  5:0
..........................................................................................
áčko – pohárové utkání -  AGRO CS – pohár SKFS
         Bohemia Poděbrady – SK Poříčany 2:2, na 

penalty 2:4 -  postup                                                                                                        
                                                                                  Jaroslav Hampl
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Škola začíná
Ani jsme se nenadáli a prázdniny jsou nenávratně za námi. 
Konec letních radovánek a jako každý rok, 1. září začínají 
školní povinosti. Přesto si myslím, že nás v následujícím 
období čeká i mnoho zajímavých novinek. Především  po 
roce stráveném na staveništi, zahajujeme v čisté, nově 
opravené budově. Teď už si budeme užívat krásného 
prostředí, které jak doufám, bude vychovávat ke slušnosti 
a ohleduplnosti. Ale to není jediné překvapení. Již od 
začátku roku se mohou rodiče seznamovat s výsledky 
svých dětí prostřednictvím elektronické žákovské knížky. 
V průběhu měsíce září bude pro všechny čtvrťáky a starší 
ročníky zpřístupněna školní e-mailová adresa. Škola se 
zapojila do projektu "Sdílené radosti a strasti základních 
škol ORP Český Brod", který nám pomůže více se 
věnovat žákům se slabšími studijními výsledky (bližší 
informace najdete v následujícím článku). Již nyní 
vymýšlíme metody a postupy jak se věnovat žákům 
nadaným a zvýraznit jejich šance při dalším studiu. 
I v tomto roce se budeme organizovat akce pro 
rodiče i žáky školy. Již 8. října pořádáme zahradní 
slavnost pod názvem "Drakiáda - tentokrát trochu jinak". 
Chystáme se na lyžařský výcvik, pojedeme na školu         
v přírodě. Rozjedeme kroužky různého zaměření, jak pro 
žáky, tak pro dospěláky. A na konci roku si zase společně 
zasportujeme.  To vše ovšem jen za předpokladu zájmu 
rodičů a především dětí. Držte nám palce, ať se nám 
všechny naše plány podaří splnit.   
                                                                                 Václav Pěnkava

společné 

Seznámení s novým projektem pro školní rok 
2014/ 2015
Základní škola v Poříčanech se letos zapojila do projektu 
„Sdílené radosti a strasti základních škol ORP Český 
Brod“.  Projekt je zaměřen na podporu žáků ohrožených 
školním neúspěchem a metodickou podporu učitelů.        
V rámci projektu dochází k intenzivnější spolupráci         
a výměně zkušeností mezi školami v rámci ORP Český 
Brod. 
Žákům, učitelům i rodičům nabídnou své služby další 
externí odbornice, a to paní logopedka Mgr. Eliška 
Haltofová, paní psycholožka PhDr. Kristýna Šimonová    
a paní školní asistentka Mgr. Lucie Chourová, která od 
září v ZŠ zároveň učí na prvním stupni. Paní psycholožka 
bude v Poříčanech každé pondělí, paní logopedka 4 ho-
diny týdně - dle dohody. 
                                                                             Zuzana Sedláčková

Hasičské závody
Sbor dobrovolných hasičů Poříčany uspořádal v sobotu 
20.9.2014 poslední, závěrečnou soutěž 14. ročníku 
Podlipanské ligy.
Podlipanská liga je seriál soutěží v požárním sportu, která 
byla založena r. 2001. S myšlenkou a návrhem vzniku 
přišel právě jeden ze členů SDH Poříčany - Karel Urban. 
Jako zakládající se dále připojily SDH Klučov, Tuklaty, 
Tuchoraz a Vrbčany.
Soutěž probíhá ročníkově, a to od jara do podzimu.           
V letošním roce jsme se po menší pauze rozhodli uspo-
řádat závěrečné kolo.
Závody byly zahájeny ráno kolem 9.00. Soutěžilo se v 6-ti 
kategoriích - muži, ženy, smíšený dorost, starší žáci, 
mladší žáci a přípravka. Poříčany měly zastoupení ve 
všech kategoriích, kromě dorostu. Účast zde byla více než 
vysoká. Závěrečného kola se zúčastnilo 52 družstev z 20 
sborů, z celkem 6-ti okresů, což byl nejvyšší počet              
v letošním roce. I přesto, že se startovalo jen ze dvou 
základen, soutěž probíhala bez časové prodlevy                
a sebemenších potíží. I přes nepříznivou předpověď nám 
přálo počasí, všechna družstva si zde zazávodila v rámci 
"fair play" a především bez vážných úrazů, které závody 
často doprovází.  Gratulujeme ženám z SDH Dolní 
Měcholupy a žákům z SDH Třebovle, kteří u nás 
překonali rekordy ligy ve svých kategoriích.

Kolem 18:00 hodiny se družstva shromáždila                   
k celkovému vyhodnocení jak závodů, tak celého 14. roč-
níku. Výsledky z jednotlivých soutěží můžete nalézt na

Rádi bychom poděkovali všem, kteří pomohli závody 
uskutečnit a udělat z nich jednu z nejlepších soutěží tohoto 
roku. Ať už se jedná o vstřícnost obce, SK Poříčany za 
zapůjčení fotbalového hřiště, tak i těm, kteří se starali       
o studené pivo, teplé jídlo a taktéž o technické zázemí po 
celou dobu závodů.
                                                                                 Aneta Nouzovská

 
www.podlipanskaliga.cz.
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1. září přivítala krásně zrekonstruovaná poříčanská škola 
26 nových prvňáčků. Při slavnostním přivítání v hale byly 
v jejich očích vidět obavy z toho, co (a kdo) je v 1.třídě 
čeká. Ještě štěstí, že je doprovázeli rodiče i prarodiče – 
všem nám byla třída skoro malá :-). Úsměv se ale všem 
objevil nejpozději při seznamování s maňásky Martínka    
a médi Bédi, kteří nám budou po celý rok pomáhat            
s učením.
První dny jsme si s dětmi povídali o tom, jak to ve škole 
chodí – co je jiné než doma nebo ve školce. Navázali jsme 
na znalosti získané  během docházky do MŠ (a zde patří 
velký dík paním učitelkám, neboť jejich práce přinesla 
hojné ovoce), děti se seznámily s prvními písmenky          
a číslicemi. Musím prvňáčky pochválit, jsou to šikulkové!
Zvykání na školní režim si zpestřujeme pohádkami          
a písničkami, soutěžemi i cvičením. I tak jsou 
nejoblíbenější částí dne přestávky na proskočení na 
chodbě nebo na hraní a svačinku :-). To je pak ve třídě živo 
jako v úle. A protože i učebnicemi nás provází postavičky 
včeliček Lili a Viliho, dostala 1. třída jméno po nich – jsme 
pilné a šikovné VČELKY.  
Novinkou v tomto školním roce je výuka čtení tzv. ge-
netickou metodou. To znamená, že se děti naučí číst  a psát 
nejprve velká tiskací písmena bez slabikování, teprve pak 
se přidají jejich malé tiskací varianty a psací tvary všech 
písmen. S touto metodou si děti přečtou první knížku        
(s velkými tiskacími písmeny) nebo třeba Čtyřlístek již 
kolem Vánoc. Můžete nám tedy držet palce, budeme 
rychlíci :-).
A něco pro zasmání na závěr: vypadá, že mě děti přijaly za 
vlastní a jsem "jedna z nich", neboť mi většina z nich 
roztomile tyká. Dostala jsem např. nabídku: "Paní 
učitelko, můžeš mě někdy navštívit. Já mám doma Lego    
a můžeme si pohrát." Inu, časy se mění – dříve se dámy 
zvaly na sbírku motýlů, nyní je v módě sbírka Lega...
                                                                 Pavlína Kopečková

Vzpomínka na příměstský tábor 2014
Letos již čtvrtým rokem proběhl na naší škole příměstský 
tábor. Společně jsme opět zažili dva týdny plné her, 
zábavy a dobrodružství.
Naučili jsme se poznávat živočichy, brouky, hmyz           
a rostliny,  při procházce do blízkého lesa a mapování       
v terénu. V místním rybníce jsme chytali ryby, kde se 
nakonec přece jenom na jednoho z nás usmálo štěstí        
a ulovil kapříka. Na zahradě školy proběhla 
prachpodivná olympiáda, kde jsme uplatnili nejen své 
sportovní  zkušenosti, ale i smysl pro humor. Počasí nám 
přálo, tak jsme se mohli dokonce i věnovat vodním 
radovánkám     a koupat se v bazénu. Také výlet do 
historického gotického podzemí a galerie Šatlava v 
Českém Brodě se vydařil.
Předposlední den tábora, kdy nás čekalo i přespání ve 
stanech, jsme toho zažili opravdu hodně. Dopoledne nám 
sice počasí moc nepřálo, ale pak se přece jenom 
umoudřilo a mohli jsme začít se stavěním stanů. K večeru 
přijel jako každý rok pan Baránek s koňmi a my se mohli 
projet po školní zahradě. K večeři jsme si opekli buřty     
a už tušili, co nás čeká. Noční  „bojovka” po osamělé 
škole a školní zahradě plné strašidel a jiných nástrah. Vše 
jsme nakonec zvládli v pohodě  a plni dojmů jsme ulehli 
do svých stanů. 
Poslední den našeho dobrodružného putování jsme 
zakončili hostinou plnou jídla, pití a všelijakých dobrot. 
Všichni jsme obdrželi certifikáty jako vzpomínku         
na letní tábor, keramickou sovičku – symbol moudrosti       
a někteří z nás i čarodějnické    
Myslím, že jsme si to i tentokrát všichni moc užili, 
alespoň spokojené tvářičky našich dětí mluvily za vše.
                                                                                     Eva Petříková

Hurá do školy
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Dětský domov Milovice
V závěru loňského školního roku navštívila tehdejší osmá třída 
Dětský domov v Milovicích. Žáci během dvou měsíců vyrobili 
v rámci hodin výtvarné výchovy trojrozměrné papírové hračky 
a nachystali si vlastní hudební pásmo lidových písní. Všichni se 
zapojili do přípravy sportovního programu pro malé obyvatele 
dětského centra. V dětském domově žije 38 dětí od 1 do 6 
(výjimečně 7) let. 
Přečtěte si vybrané úryvky z reakcí osmáků na tuto exkurzi:
L.: „V DD to bylo moc hezké. Děti se tam mají dobře. Mají tam 
krásné moderní zařízení např. hezké gauče a postýlky… Děti 
byly přítulné a hodné. Působilo to na mne smutně, protože 
nechápu, jak je někdo mohl odložit. Doufám, že je adoptuje 
skvělá rodina a vyrostou z nich hodní lidé.“
T.: „ V dětském domově se mi líbilo, bylo to tam super. Byl jsem 
moc rád, že jsme tam mohli jet a že tam pojedeme víckrát. Když 
jsme odcházeli, chtělo se mi brečet. Uvědomil jsem si, co já 
mám a oni ne. Mám rodinu, o kterou se můžu opřít, když na tom 
budu špatně, ale oni ne.“ 
D.: „ Bylo krásné navštívit osamělé děti a přinést jim radost.“
E.: „Líbilo se mi vybavení, mají tam bazén i hezké hřiště. Děti 
byly moc hodné a roztomilé. Byla to dobrá zkušenost. Těším se, 
že tam se třídou na Vánoce zase pojedeme.“
D.: „Vyvolalo to ve mně velmi smíšené emoce. Za prvé lítost 
nad těmi dětmi a za druhé vztek na jejich rodiče, že se o ně 
nestarají…“
S.: „Děti si chtěly stále hrát a brát od nás na ruku. Nejmladšímu 
chlapečkovi bylo kolem 1 roku, nejstaršímu 7 let. Byli tam i dva 
černoušci. Klouzali jsme se s nimi a běhali po zahradě.“
D.: „Když jsme přijeli do DD, děti byly rády, že nás vidí. 
Nafoukli jsme jim balonky a rozdali na zahradě hračky. Hráli 
jsme spolu fotbal.“
B.: „Jsem moc ráda, že jsme jeli právě do dětského domova. 
Uvědomila jsem si, že se tam mají – co se týká vybavení- moc 
dobře. … Návštěvou DD jsem si uvědomila, jak si všichni 
musíme vážit svých rodičů, protože některé lásku od svých 
vlastních nikdy nepoznají.“
V.: „Moc se mi líbilo, že si s námi děti zazpívaly. Líbily se jim 
balónky a hračky, které jsme pro ně vyrobili. Hráli jsme si         
s nimi i na trampolíně a v domečku.“   
K.: „Po tomto výletě si uvědomuji, že můžeme být rádi za to, co 
máme.“
K.: „V DD se mi líbilo, ale bylo to smutné. Když jsem jedné 
holčičce řekla, že už musíme jet domů, odpověděla mi: „No, já 
nemám domov.“
Bylo mi jí líto. Na jednu stranu to tam měli hezky zařízené, ale  
k čemu jim je plazmová televize a velké pokoje, když nemají 
rodiče…. My ostatní bereme rodinu jako samozřejmost, ale oni 
svou biologickou rodinu asi nikdy nepoznají.“
M.: „Udělalo na mne velký dojem vidět veselé a usměvavé 
tváře dětí, které byly šťastné.“
G.: „Moc se mi tam líbilo. Hrála jsem si se třemi dětmi. Štve 
mne, že jsme na hraní měli jen hodinu, to bylo málo času. Příští 
rok tam chci jet znovu, protože to byl nejlepší výlet od šesté 
třídy.“
K.: „ Nejdřív jsem to brala normálně – tu cestu do DD a tak. Ale 
když jsme si šli prohlídnout vnitřek dětského domova, tak jsem 
měla v očích slzy, bylo mi těch dětí líto. Uvědomila jsem si, že 
já mám vlastně všechno, co potřebuji – lásku, jídlo, rodiče, 
domov…, ale oni nemají nic. Nevědí, jaké je to mít rodiče, kteří 
je mají rádi a dávají jim všechno, co potřebují – hlavně tu 
lásku…. Vlastně teď přemýšlím i o životě trochu jinak, že se 
všichni nemají tak dobře jako třeba já, i když to ty malé děti asi 

ještě nevnímají. Ta návštěva mi toho docela dost dala – i zku-
šenost. Jsem ráda, že jsem tam mohla jet.“
K tomu všemu dodám jen to, že se těším, až s touto třídou a je-
jich paní učitelkou třídní Lenkou Kapkovou letos opět 
navštívíme DD. 

                                                      Zuzana Sedláčková

POŘÍČANSKÝ RYBÁŘSKÝ SPOLEK
Rybářský spolek pořádal 6. září už čtvrtý ročník závodů pro děti 
i dospělé na koupališti v Poříčanech. Dětských závodů se 
účastnilo přes dvacet malých rybářů. Nachytalo se poměrně 
dost ryb, u nejmladších dětí za asistence rodičů. Pravidla jsou 
od začátku daná, dospělý může nahodit prut, ale zaseknutí ryby 
a zdolání alespoň metr od břehu je už na dětěch.
Během závodů bylo zajištěno občerstvení, děti měly zdarma 
limonádu a špekáček, a k tomu dostal při vyhodnocení každý 
malou odměnu jako „cenu útěchy“. Výsledky dětských závodů: 
1. místo Aneta Rajtmajerová, 279 cm
2. místo Eduard Kobau, 130 cm
3. místo Veronika Šafářová
Cenu za největší úlovek (pohár a poukaz na oběd v restauraci 
Hájenka v Kersku) si odnesla Verča Šafářová za kapra (50 cm).
Dospělých závodů se účastnilo jedenáct rybářů. Chytilo se 
deset kaprů plus pár karasů. Vedle favoritů na vítězství se letos 
účastnilo více zkušených rybářů, tzv. „vyder“ - Luboš Salnický, 
Honza Novák, aj. Stejně se ale opět jen čekalo, kolik toho 
vytáhne favorit závodů, Ondra Rajtmajer. Výsledky dospělých 
závodů: 
1. místo Ondřej Rajtmajer, 218 cm
2. místo Mackovčin, 80 cm 
3. místo Jan Novák, 44 cm
Rybářský spolek děkuje všem rybářům za účast, poděkování 
patří i Obci Poříčany za finanční podporu a sponzorům, kteří 
přispěli s cenami –Michaela Votavová, restaurace Hájenka, 
Petr Rajtmajer, rybářství Poděbrady  
                                                                                    Jaroslav Hampl
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Poříčanský jarmark
Zdá se mi, že se podařilo založit v Poříčanech novou 
tradici. Datum konání jarmarku odvozujeme od svátku 
Narození Panny Marie, který je 8. září. Jarmark spadá tedy 
na nejbližší neděli a v sobotu před ním se v kostele koná 
poutní mše svatá. 
Tento rok vyšla poutní neděle na 7. září a od dvou hodin   
se na náves u kostela scházeli návštěvníci třetího 
Poříčanského jarmarku. Letošní ročník  byl znovu          
ve znamení letního počasí a přilákal zatím nejvíce 
návštěvníků. Odhadujeme, že na jarmark zavítalo 
přibližně 250 lidí. 
Sešli se tu místní prodejci rukodělných výrobků (med, 
keramika, dekorativní předměty, proutěné výrobky...)       
a pár pozvaných prodejců přespolních. Tento rok své 
umění předvedli skláři z Železného Brodu, kteří 
představili tvarování skla nad kahanem a z takto 
vyrobených komponentů pomohli každému sestavit        
si svou originální skleněnou květinu. Pro děti i dospělé 
byly připraveny další dílny, jako výroba košíků z pedigu, 
svíček z včelího vosku, nebo malování textilních hraček. 
Nechyběl samozřejmě ani stánek s vínem, burčákem        
a jiným  občerstvením.

Vedle něj jste pak mohli najít naše zatím nejmladší 
prodejce se svými šperky z gumiček. Během odpoledne 
vystoupila klezmerová kapela Trombenik se svými 
písněmi, kde se mísí tradiční židovské melodie z východní 
Evropy s cikánskou, balkánskou nebo i jazzovou hudbou. 
Od třetí hodiny pak svým uměním bavil publikum kejklíř 
Vojta Vrtek, který po svém vystoupení hostil ještě 
žongléřskou školičku pro děti i dospělé pod lípou             
u kostela. 
Na návsi bylo velmi příjemné posezení, kde se setkali lidé 
jak ze vsi, tak i návštěvníci z okolí nebo ze vzdálené Prahy. 
V rámci jarmarku byl otevřený i kostel a pro zájemce 
probíhaly komentované prohlídky.
Chtěla bych tímto poděkovat našim sponzorům,           
bez kterých bychom nemohli návštěvníkům nabídnout   
tak skvělý program zdarma. A neméně i obci, která 
přispívá k pořádání jarmarku nejen finančně, ale přikládá  
i „ruku k dílu“ při nezbytném zajištění pohodlí a bezpečí 
návštěvníků.
                                                                     Barbora Vlasáková
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RECEPTY Z JARMARKU
Přinášíme vám recepty na všech devět koláčů, které se letos utkaly v soutěži o nejlepší pouťový koláč. Recepty jsou 
označené stejným číslem, pod kterým soutěžily.  Klání bylo letos velmi vyrovnané a pro většinu ochutnávajících bylo velmi 
obtížné rozhodnout, kterým třem vzorkům dají svůj hlas. První cenu a putovní pohár si nakonec odnesla paní Jana Marešová, 
na 2. – 4. místě se se shodným počtem bodů umístily koláče č. 2, 4 a 7. Vítězky soutěže si odnesly poukázky na 500,- Kč       
do prodejny Tescoma v Českém Brodě. Všem účastnicím soutěže děkujeme za krásné a výborné koláče a těšíme se na příští 
ročník!                                                                                                                                                                                        Hanka Teršová

Koláč  č. 1 – Jana Marešová
Rozpis je na jeden  koláč na plech nebo dva 
malé do formy:
25 dkg hladké mouky, 13 dkg polohrubé 
mouky, 3,5 lžíce rozpuštěného sádla,         
1 vejce,  ¼ droždí, ¼ litru vlahého mléka,  
1 hrst cukru, špetka soli.
Zpracujeme těsto, necháme vykynout, 
roztáhneme rukama na plech či do formy,  
poté potřeme sádlem a pomažeme 
náplněmi - 1/3 tvaroh (přidávám trochu 
vanilkového pudinku), 1/3 domácí 
jablková povidla (vylepšeno skořicí          
a mletým hřebíčkem), 1/3 maková náplň 
(vylepšeno rumem). Sypeme žmolenkou.

Koláč č. 2 – Dita Hybnerová
Majolkové koláčky:  1/2 kg hladké 
mouky, 1/2 kg polohrubé mouky, 15 dkg 
droždí, 4 žloutky, 1 sklenka oleje, 1 malá 
sklenička majolky, 15 dkg cukru, mléko 
dle potřeby na kvásek.
Přísady zpracujeme, necháme vykynout, 
plníme tvarohovou nádivkou (dovnitř)   
a povidly (navrch), sypeme  žmolenkou.

Koláč  č. 3 – Eva Součková
Tvarohové šnečky:  250 g netučného tvarohu, 
250 g másla, 250 g polohrubé mouky, špetka 
soli, lžička vanilkového cukru, lžička prášku 
do pečiva. Přísady zpracujeme, vyválíme těsto 
na obdélník (přibližně 40x60), potřeme 
rozpuštěným máslem, posypeme směsí 
hrozinek, cukru a oříšků, a zakapeme 
rozpuštěným máslem.
Stočíme těsto a nožem nakrájíme na 1cm 
plátky, poklademe na plech a pečeme            
při 200 °C cca 25 - 30 min. Z práškového cukru     
a citrónové šťávy umícháme polevu a potřeme 
ještě teplé šnečky.
Nádivka: 1 balíček hrozinek, 70 g oříšků 
(mandlí), 50 g cukru, vanilkový cukr,             
50 g rozpuštěného másla.

Koláč č. 6 – Hana Nádeníková
Makoví šneci s jablky
Těsto:  1 tvaroh měkký, 8 lžic oleje, 10 dkg 
cukru, 1 vanilkový cukr, 40 dkg hladké 
mouky, 1 ½ balíčku prášku do pečiva,        
6 lžic mléka 
Jablka:  rozkrájíme na osminy, podusíme 
krátce v  2dcl vody, 5dkg cukru, skořici, 
citr. kůře (asi 6 jablek)
Náplň: ve vodě z jablek uvaříme 20 dkg 
mletého máku, 5 dkg másla, 2 lžíce medu, 
1 vejce. Z těsta vyválíme obdélník 50x40 
cm (celý vál).  Natřeme náplň, na ni 
poklademe do řádků jablka. Rozkrojíme 
podél na dvě poloviny, každou svineme a 
nakrájíme kolečka silná asi 1,5 cm. Na 
vymaštěném plechu pečeme asi 20 min. při 
175-200°. Upečené ihned potřeme 
polevou umíchanou z 15 dkg moučkového 
cukru a 6 lžic rumu.

500 g polohrubé mouky, špetka soli, 
droždí, 2 žloutky, 70 g cukru, 120 g 
rozpuštěného másla, 2 lžíce oleje, 250 ml 
vlažného mléka, 400 g tvarohu, 1 vejce,    
3 lžíce cukru, 1 vanilkový cukr, povidla.
DROBENKA - 50 g hrubé mouky, 40 g 
másla, 40 g cukru, na potření vejce.
Postup: 
1. Do mísy prosejte mouku, vmíchejte 
cukr, droždí, sůl, rozpuštěné máslo, olej, 
mléko, rozšlehané žloutky. Vypracujte 
těsto, které nechej vykynout.
2. Tvaroh, vejce a cukr rozmíchejte         
do hladka.
3. Připravte si drobenku.
4. Těsto vyválejte, nakrájejte na menší 
čtverečky, do středu každého dejte lžičku 
tvarohové náplně, zabalte jako buchty, 
položte zabalenou částí na plech vyložený 
papírem na pečení a nechte 15 minut pod 
utěrkou kynout.
5. Do každého koláčku vmáčkněte důlek, 
potřete vejcem, do důlku dejte povidla       
a posypte drobenkou. plech vložte           
do vyhřáté trouby a zvolna pečte do- 
zlatova.
TIP-dá se dělat i s náplní makovou, 
jablkovou, ořechovou. Povidla nezapo-
meňte naředit kapkou rumu.

Koláč č. 5 – Jarmila Košíková
Ježci: 300 g hladké mouky, 10 g droždí,  
5 lžic mléka, 2 lžičky cukru, 2 lžičky 
jedlé sody, 160 g másla, 2 žloutky, špetka 
soli
Povidlovo-maková náplň: 250 g šve-
stkových povidel, 100 g mletého máku, 1 
vanilkový cukr, 1 lžička mletého 
hřebíčku, 1 lžička mleté skořice, rum
Na balení: sníh ze dvou bílků, 100 g 
mandlových p lá tků ,  moučkový               
a vanilkový cukr
Z droždí, vlažného mléka a cukru 
připravíme kvásek. Hladkou mouku 
smícháme s jedlou sodou a solí, přidáme 
při pokojové teplotě změklé máslo, 
žloutky a kvásek. Zpracujeme hladké 
těsto, které necháme chvilku odležet. 
Mezitím si přichystáme náplň – 
smícháme povidla s mletým mákem, 
cukrem, kořením a trochou rumu.          
S povidly se nám musí dobře pracovat – 
nesmí být řídká. Těsto si rozdělíme        
na dvě části, vyválíme dotenka na asi 
2mm, rádýlkem krájíme čtverce 7x7 cm, 
klademe kopečky povidel, dobře 
zabalíme do tvaru malých měšců.        
Na vále necháme odpočinout a ušleháme 
sníh z bílků. Špičky měšců máčíme      
ve sněhu a obalujeme v mandlích. 
Pečeme na plechu vyloženém pečícím 
papírem při teplotě 170 ◦C 15-20 minut 

Koláč č. 9 - Martina Bachmannová
Nekynuté koláče – 50 dkg hladké mouky, 
¼ l mléka, 25 dkg tuku (15 dkg Hery +     
10 dkg sádla), 2 vanilkové cukry, 7,5 dkg 
droždí, 1žloutek, sůl
Drobenka: 8 dkg polohrubé mouky, 5 dkg 
tuku, 4 dkg cukru krupice, 1 vanilkový 
cukr, 1 žloutek
Na závěr: 1 vajíčko s dvěma bílky            
na namáčení koláčků, máslo a rum
Těsto zaděláme běžným způsobem. 
Lžičkou vykrajujeme kousky těsta, 
vytvoříme placičku, dáme náplň                
a uzavřeme. Mezi prsty držíme uzavřenou 
část koláčku, namočíme v rozšlehaném 
vajíčku s bílky a obalíme v drobence. 
Uzavřenou stranou klademe na plech        
a koláček nastřihneme do kříže. Po 
upečení potřeme máslem a rumem.

Koláč č. 8 - Lenka Ficbauerová
Koláče se sádlem: ¾ kg polohrubé 
mouky, ¼ kg hladké mouky, 12 lžic 
vlažného mléka, 10 dkg droždí, 2 lžíce 
cukru, 4 vejce, 25 dkg sádla, 25 dkg 
másla (tužší), sůl, citrónová kůra, náplně 
dle chuti.
Na vále vypracujeme těsto a ihned 
děláme koláče. Máčíme v rozšlehaném 
vejci s rumem a žmolence.

Koláč č. 4 – Jana Dvořáková
Moravské koláče : ½ kg hladké mouky,    
½ kg polohrubé mouky, 20 dkg cukru,     
25 dkg tuku, 3 žloutky, 6 dkg droždí, 3 dcl 
mléka, sůl, vanilkový cukr.
Náplň: tvarohová, maková, povidlová.
Z přísad zpracujeme těsto, uděláme 
buchtičky, namažeme žloutkem a celé 
oválíme v drobence.

Koláč č. 7 – Monika Jánská
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STÁJ HORSE TEAM HAMPLOVI -POrÍČANYˇ

Nabízíme

- projížďky na koních -
pro děti, začátečníky i pokročilé

 - výcvik na jízdárně -

- vyjížďky do přírody -

Marcela Hamplová,  Na Klínku 407, Poříčany
tel.: 603 877 380, e-mail: marcelasalon@seznam.cz

11- černá
12- červená
13- žlutá
14- modrá
15- oranžová
16- zelená
17- hnědá

Spočítejte příklady a podle výsledků vybarvěte obrázek.
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